
Midtjysk Volleyball 

Ungdomsnetværksmøde og kredsens Repræsentantskabsmøde 29. april 2024 

Deltagere 

Klub  Ung-net Repmøde Navne 

Fjends  0 2 Claus Valdgren, Hans Peter Løhr 

Skive  2 2 Brian Pedersen, HC Jespersen 

VIF Mors  0 2 Kurt Kristensen(MixN), Brian Bendtsen(MixN) 

Randers  2 2 Peter Snebæk, Lisa Bjerregaard Andersen 

Ikast  2 2 Erik Kreuzfeldt(BE), Jørgen Donslund(SEK),  

Ikast Nord  2 2 Anja Kjærsgaard, Louise KB(UU) 

Kibæk  2 2 Sven-Erik Bak, Mogens Jepsen 

Silkeborg Beach (1) 1 Mogens Kjeldsen  

Gjern  1 1 Linda Borup 

Lyseng  2 2 Allan Christensen(BC), Kennet Rusbjerg(BE) 

SKF  2 2 Jacob Vestergaard, Mathias Dahlsen 

Formand  1 1 Preben Dahlgaard(Bedsted) 

Bedsted  1 2 Louise Dahlgaard(DS), Bjarne Søndergaard(TU) 

Holstebro  0 2 Lise Rægaard, Arvid Lisbjerg 

Millenium  2 2 Murat Kilic, Hafizulla Amirzai 

Airborne  1 1 Brian Grønlund Nielsen 

Herning  1 1 Steen Jørgensen(Mix-S)  

Hjerm  1 1 Keld Vestergaard 

Ry  1 1 Ulrich Sørensen 

Turneringsudvalget 0 1 Jørn Madsen(Holstebro) 

Med stemmeret i alt  32 

Millenium  1 1 Erik Gravesen  

SKF  2 1 Torsten og Linda  

Volleyball Danmark 2  3 Randi Fechtenburg, Karen Illum og Mads Olsen 

Uden stemmeret i alt  5 



Program:  
17.00-18.00: Fælles drøftelser i Ungdomsnetværket 
18.00-19.00: Netværksgruppemøder for a) Kids,  b) Teen og c)Ungdom 
19.00-21.30: MJVBs repræsentantskabsmøde. 

Referat fra U-netværksdrøftelser kl. 17-18:  

• Volleyskolen: Opbakningen var ikke så god i år som forrige år. Hvorfor? 
• Skal vi skære ned på stævnerne for at få flere med til volleyskolen? 
• Kan volleyskole-trænerne komme på klubbesøg for at reklamere for deres træning? 
• Kan flere Ikast-spillere være med? De har kortest afstand. 
• Teenstævner er sjovere end træning! 
• Reklame for træningerne i forbindelse med teenstævner 
• Kombiner træning med teenstævner 
• Vi skal nok ikke skære i turneringstilbud for at lave træningstilbud 
• Emnet behandles videre i netværksgrupperne 

Karen Illum om kids-frafald: 

Kidsvolley  medlemstallet er faldet med 1100 på 5 år. 

Kommentarer: 

• Kennet: I Aarhus har basket, badminton m.fl.  fuldtidsansatte trænere, der tager rundt på 
skolerne og træner børn. Det er svært at konkurrere mod. 

• Basket får mange penge fra Nordeafonden. 
• Skolestævner og skolesamarbejder er også vejen frem for os! 
• Volley i Manga-tegneserier virker! 
• Hvis det er nemmest at rekruttere 6.-9. klasser, så brug kræfterne der. 
• Kidsvolley er et kanongodt børnespil – synd hvis det kun er noget, der spilles i skolen. 
• Louise KB: Sæt klubbens dygtigste træner til at træne kids! 

Herefter gik deltagerne i netværksgrupper. Grupperne fremlæggelse var en del af UUs beretning. 

 

MJVBs Repræsentantskabsmøde   kl. 19.00  
1. Arvid Lisbjerg valgt som dirigent.  

Trods afvigelse på datoen konstateres mødet lovligt indkaldt og beslutningsdygtigt. 
 

2. Bestyrelsens beretning.  
Preben Dahlgaard supplerede den skriftlige beretning: 
 

• Fremhævede flotte resultater af ASVs damer og SKFs DU15 (vandt DM i sidste 
weekend). På HU15-siden har vi en udfordring. 
Holstebro KFUM er tilbage i volleyligaen. Der har kun været 7 hold i år og det er en 
midtjysk prioritet, at der skal være 10 hold i hver liga. 



• Herrernes 1. division herrer har været rigtig spændende og attraktiv at spille i. Det 
samme gælder egentlig de øvrige divisioner. 

• Kredsens bestyrelse fungerer OK, men der mangler måske 
noget nyt blod – ny energi.  

• Mads Olsen stopper som formand i VD efter 4 år. Mads har 
kæmpet for at få klubberne til i højere grad at ansætte 
medarbejdere. Direktør i VD, Jesper Jørgensen stopper også. 
Preben beklager at begge disse personer stopper i forbundet.  
Der bør være godt fremmøde til VDs repmøde. Der skal findes 4 
nye bestyrelsesmedlemmer og meget tyder på kampvalg. Det er vigtigt, at der tales 
ordentligt og positivt om de udskiftninger, der er på vej. Det anbefales at mange her fra 
kredsen deltager i VDs repmøde. 

• Dejligt at så mange har været til ungdomsnetværk som optakt til dette møde. 
• Vi er blevet opfordret til at hjælpe nordjysk volleyball. De har ingen bestyrelse og 

forbundet har taget sig af kredsens drift de sidste år. Måske skal der ske en 
sammenlægning på sigt, men der laves i første omgang noget samdrift. 

• Aarhus BeachvolleyClub – kredsens suverænt største klub – har også taget kids- og 
teenvolley på programmet. De gør det i det hele taget ganske fremragende. 

• Der er et DIF-projekt om rekruttering af unge kvindelige ledere, som man kan byde ind 
på.  

 
JM: Vil gerne have uddybet kommentaren om tonen i forhold til VD-rep.  
PD svarede: Vi skal bare ikke diskutere kandidater og valg på facebook. 
Mads O kommenterede: Turbulensen omkring damelandsholdet har givet uro både blandt 
sponsorer og personale. Måske også i bestyrelsen. Men Mads trækker sig som formand nu, 
fordi det bør være den nye formand, der ansætter den næste direktør. 
Mads fremhæver: Til VDs repmøde kan man stemme med fuldmagt for en anden klub. 
 
Beretningen enstemmigt godkendt. 
 

3. Udvalgsberetninger 
 
TU uddelegeret til Louise Dahlgaard: I DS-administrationen arbejdes der lige nu på at fylde 
begge rækker op til 9 hold næste år. 
Jørgen fremhævede positive takter i JS med flere hold, gode stævner og et fedt nyt 
turneringssystem med Latourna. 
 
Mix Nord: Kurt: Godt samarbejde mellem klubberne. Nye hold og klubber med. De kommer fra 
gymnasier mm. – men der er nogle klubber der ikke deltager. 
Tak til Brian og tak til klubber og spillere for hjælp under stævner. 
HP: Forslag om seedningsstævne før sæsonstart. 
 
Mix Syd, Steen: Der var for tæt program i feb-mar. Men god deltagelse og gode stævner. Steen 
har også lært at bruge Latourna og er begejstret.  
 
Beach: Mogens Kjeldsen opfordrer til at deltage i kids- og teen-beachstævne 5. juni i Silkeborg. 



Erik Gravesen: Husk også beachpokalfestival 7.-8. sept. i Aarhus Beachpark. Det er for børn. 
 
Ungdomsudvalget, fremlagde via grupperne fra netværksmøderne: 
Kidsvolley: Louise KB afrapporterede fra den netværksgruppe, der havde drøftet kidsvolley. 
Antallet af kidshold i stævnerne er faldet. Muligheder kunne være at lave en weekend på 
lejrskolen Bedsted som fælles sæsonstart. Men måske skal vi i stedet bakke op om 
beachpokalfestivallen? 
Opfordrer klubberne til at søge kredsen om penge til kidsprojekter.  
PD supplerer: Kredsen vil gerne bidrage til projekter. 
MO: Mærskfonden har givet 75 mio til frivillig idræt for børn og unge. 
Måske skal idrætsforeningsbegrebet nytænkes. En delvis 
professionalisering bliver en del af løsningen. 
Sven-Erik: Man kan godt som frivillig træner komme ind i skolens 
idrætstimer og få mulighed for at få nye spillere på den måde.  
Ulrich: Vi skal være obs på samarbejdsmuligheder fra Dansk Skoleidræt. 
 
Teenvolley: Sven-Erik: Der ønskes ikke en opdeling af 6.-7. kl. og 8.-9. kl. -primært af hensyn til 
trænerne. Vi opfordrer i stedet til at man laver flere 3-mandshold og spiller på steder, hvor der 
er mange baner. 
Får vi færre teenspillere de kommende år? Måske har vi bare mange teenspillere nu, fordi vi 
havde mange kidsspillere for nogle år siden. 
Mogens: De unge zapper rundt, så man kan ikke regne med at kids bare rykker op til teen. 
Jørgen: Teen kommer ikke kun fra kids. Der er mange, der starter i teen-alderen. 
Er bekymret for at holdene får for lidt spilletid ved de nuværende teenstævner.  
Louise KB: Lad de bedste teens spille king/queen of the court (ligesom ved pokalfestival) 
Preben:  Vigtigt for klubber med single-hal at have hjemmestævner. 
HC: Ønsker at fokusere på arbejdet internt i klubben, hvor vi gør vore trænere og ledere klar til 
at tage i mod de nye spillere. 
Randi: VD er lige ved at være klar med nye kurser: Børnetræner 1 og Børnetræner 2 er måske 
svaret på HCs bekymringer. 
 
Ungdom (UGP og UDM-Kval), Kennet: Vi vil gerne have teenholdene til at lave 6-mandshold og 
kom ud til ungdomsstævnerne. Der må også laves mix-hold. Vi er meget fleksible. Der bliver 
holdt et teamsmøde for ungdomsnetværksgruppen og Jørgen i løbet af de næste 14 dage. 
DM-kval-navnet skræmmer nogle væk. Vi vil gerne have alle i aldersgruppen med i de samme 
stævner, så vi kan lave A, B og C-rækker og spille om Jysk mesterskab i B og C foruden DM-
kvalen i A-rækken. 
Der tænkes i et mix af UGP og UDM-kval. Vi skal have Fyn, Syd- og Nord-jylland med på ideen. 
U15 skal have flere kvalstævner. 
Lise Rægaard: Synergi mellem de bedste og bredden ved at de deler hal og ser hinanden. 
HC: Slå DM-kval og UGP sammen. 
Louise D: Der lyttes og det forslag skal vi forsøge at få til at gå op. 
 
Louise KB: Dejligt at der er så meget engagement i diskussionen om ungdomsvolley. 
Måske skal vi også tage noget op med Gymnasievolley. 
Man kan også melde sig til ungdomsudviklingsudvalget på landsplan (hos Kennet). 



Lav ungdomsvolley. Man bliver glad i låget af det. 
 
Udvalgsberetningerne godkendt. 
 
 

4. Regnskab fremlagt 
Overskud på 32.904 kr. Egenkapital på 429.790 kr. Regnskabet 
godkendt. 
 
Kaffepause – og herunder traditionen tro: Uddeling af jubipokalen ” Til en person eller klub, 
der har gjort noget godt for volleysporten i Kredsen”. 
Hæderen + 2000 kr tilfaldt i 2024: Kurt Kristensen 
 

Kurt kom til Mors fra Åbybro midt i 70’erne. Første 
weekend i august gik turen dog i mange år nordpå, 
hvor Kurt var stævneleder for den udendørs del af 
det legendariske Åbybro Cup, hvor han havde 
halvddelen af de op til 35 baner, der blev brugt til     
dette fortidige gigantstævne.  
Da Kurt kom til Mors var hen med til at starte 
klubben KHR76 (Karby-Hvidbjerg-Redsted) og blev 
leder i Vestjysk Volleyballkreds. Kredsleder har han 
altså været siden ”en gang i 70erne” og har især på 
turneringsfronten været meget central. I mange år 
blev alle resultater indtelefoneret til Kurt efter 
kampe og stævner (vi er mange der stadig husker 
Kurts fastnetnummer 97 76 92 17) og Kurt 
videreformidlede resultater og stillinger til 
journalister på aviser og TV. Nogle omtalte i de år 
Kurt som ”Oraklet fra Mors” – han vidste alt. 
De seneste mange år har Kurt været tovholder på 

turneringen Mix Nord og leder af VIF Volley, der dækker hele det vestlige Mors. Han er også 
blevet 70 sidste år, så der er mange gode grunde til at fejre ham. 

 

5. Forslag.  
Ingen indkomne forslag 
 

6. Valg: 
• Genvalg til Preben Dahlgaard og Kennet Rusbjerg. 

Suppleanter til bestyrelsen: Louise Dahlgaard er 1. suppleant. Bestyrelsen kan 
supplere sig selv med endnu en suppleant. 

• Udvalg: TU, og Mix-TU genvalgt 
• Dommerudvalget fortsat vakant 
• Beachudvalget: Mogens Kjeldsen Nyvalgt. Niels Dahlgaard og Allan Christensen 

fortsætter 



• Louise KB ønsker at stoppe som UU-formand. Der blev ikke fundet en ny. Det arbejder 
bestyrelsen med at løse. 

• Revisorer: Arvid og Lissi Genvalgt. Kåret! Suppleant, Anja K fortsætter. 
 

7. Næste års repmøde: Holdes hos MacY i Frederiks 
 

8. Eventuelt 
-Erik K: Ikast vil gerne dele en god ide: Fællesspisning står bestyrelsen for en gang om 
måneden. Der deltager 45-85 trænere, spillere og forældre hver gang og der er rig mulighed for 
at snakke med hinanden – og rekruttere frivillige. 
 
-Spørgsmål om ”Frivillig-app” udviklet i Amager VK. Randi mener at der snart bliver delt noget 
info. 
Ulrich: Kommentar til frivilligappen: Ry fodbold har indført tvungne tjanser for 1000 
medlemmer og deres familier. 
 
-Keld Bitsch: Forslag til VD eller kreds: Lav en udlånskasse med netudstyr til græsbaner, som 
kan bruges til byfester, gadeturneringer og andre arrangementer i (små) byer.  
Randi: Vi har havenet på lager til udlån. 
 
Mads Olsen sagde tak for samarbejdet gennem de 4½ år som formand og fik stort bifald. 
 
Arvid og Preben rundede mødet af -  inden  21.30. 
 
Referent: jd 
 
 


